
dohodarine v resnici za regulacijo učitelj
skih plač. Predlog ustvarja tudi jamstvo, 
da se neha korupcijski protekcionizem 
pri službenem napredovanju učiteljev od 
stopnje do stopnje. 

Finančni minister Zaleski je kajpakda 
priporočal poročevalčeve predloge in iz
rekel upanje, da utegne do leta 1917. do
zoreti misel o uvedbi državnega mono
pola na žganje. 

D u n a j , 7. marca. 
Korespondenca »Austria«, ki ni sa

mo oficialno glasilo nemških krščanskih 
socialcev, ampak tudi italijanskih parla
mentarnih krogov, prinaša danes slede
čo vest: Kakor zvemo, bo referent pro
računskega odseka za italijansko fakul
tetno predlogo, poslanec Rosner, svoj re
ferat v najkrajšem času izgotovil in ga 
izročil pisarni poslanske zbornice, tako da 
pride predloga takoj po Veliki noči v ple
num zbornice. 

Vlada slejkoprej odločno odklanja 
Trst kot sedež fakultete in je zato priča
kovati, da bodo italijanski poslanci sta
vili predlog, naj se določi za sedež fa
kultete kako provincialno mesto v Fur
laniji. Temu predlogu ne bi ugovarjali 
niti Nemci niti Slovenci, in s tem bi bilo to 
težavno vprašanje rešeno. 

Dunaj, 9. marca 1913. 
Na včerajšnji seji finančnega odseka 

se je vršilo glasovanje o predkazih dežel
nim blagajnicam. Sprejeti so bili vsi pred
logi referenta in odklonjeni vsi minoritetni 
predlogi, med drugimi tudi predlog po
slanca Damma, naj Češka toliko časa ne 
dobi nobenih podpor, dokler traja nemška 
obstrukcija. Sklep finančnega ministra po
meni odločno obsodbo nemške obstrukcije 
v češkemi deželnem zboru, ki postane se
daj tudi brezpredmetna, ker se bo Češka 
vzdržala z državno podporo lahko več let. 

Praga, 9. marca 1913. 
Zveza nemških poslancev je imela 

danes zborovanje, na katerem je razprav
ljala o učiteljskem vprašanju. Poslanci so 
prišli do prepričanja, da forsirajo Čehi re
šitev učiteljskega vprašanja predvsem za 
izboljšanje finančnega položaja Češke, da 
bi na ta način štrli nemško obstrukcijo. 
Zato so poslanci sklenili, da bodo dovo
lili le najnujnejše učiteljske potrebe, vrhu 
tega pa so sklenili nastopiti najodločnejše 
proti temu, da bi Češka dobivala od do
hodkov iz predodkazov kake predujme. 

Šolstvo v parlamentu. 
O razpravah državnega zbora, v ko

likor so se zadnji čas dotikale raznih 
vprašanj šolstva in učiteljstva, smo pre
jeli nastopna poročila: 

Dunaj, 6. marca 1913. 
Koncem seje so Italijani zopet poiz

kusili svojo srečo z italijansko pravno 
fakulteto. Poslanec Pitacco je namreč v 
obliki vprašanja na predsedstvo urgiral 
rešitev predloge in zahteval, da pride 
čimprej na dnevni red plenuma. Seveda 
bodo morali Italijani malo počakati. Ple
narna seja se vrši namreč le še jutri (to je 
bilo 7. t. m.), nakar se prično daljše po
čitnice in se zbornica sestane k seji šele 
8. aprila in se prične takozvana davčna 
sezija. 

Živahno je bilo to delovanje v od
sekih. 

Posebno pozornost so zbujale razpra
ve v finančnem odseku, kjer je poslanec 
Renner stavil predlog, naj se institucija 
predodkazov odpravi in zvišanje dohod
kov iz reforme davkov nakaže deželam, 
tako jda prispeva vbodoče država polovi
co k učiteljskim plačam, in sicer pod po
gojeni, da dežele reformirajo učiteljske 
plače tako, da bodo enake plačam dr
žavnih učiteljev od 11. do 8. razreda. 

Seveda je Rennerjev predlog propa
del, a pride kot minoritetni votum v ple
num zbornice. 

Dunaj, 7. marca 1913. 
V finančnem odseku je socialni de

mokrat Hillebrand utemeljeval svoj pred
log, ki meri na to, da dežele uporabijo dr
žavne prispevke iz povišane žganjarine in 


